
LISA 1. Ajavahemikul 31.05.2022-16.06.2022 toimunud piirkondlikel 
aruteludel kogutud ettepanekud. 
 
 
Avakoosolek (Häädemeeste): 

• Tuua välja maaturismi arendamine prioriteetse suunana; 
• Esmatoatlejate eelistamine ei peaks võib-olla olema enam prioriteetne; 
• Kooliealiste noorte ettevõtlikkuse tõstmiseks võiks olla üks “vihmavarjuprojekt” või 

meede, kust saab taotleda väikeste algatuste jaoks raha; 
• Omaosalusega rahastamist piirata 60/40 5 punkti ja 50/50 ära kaotada. 

 
Tõstamaa: 

• Kiire interneti kättesaadavus on väga probleemne (Kastna kant), mis takistab tootmise 
nutilahendustele üleviimist;  

• Loomakasvatajatel puudub võimalus „toodangu“ valmistamiseks lähipiirkonnas. 
 
Varbla: 

• Otsesed ettepanekud puuduvad, tagasiside antakse küsitlusega. 
 

Saarde: 
• Uuenduslik projekt ei peaks olema ainukesena eelistatud, samas mahus võiks olla 

eelistatud ka projektid, mis tegelevad kultuuripärandi hoidmisega; 
 
Tahkuranna: 

• Piirkondlike ürituste, seltsitegevus jms kultuuripoole toetamine on piirkonnale väga 
vajalik;  

• Esmataotlejad võiks olla toetuste taotlemisel eelistatud. 
 
Lääneranna: 

• Vabatahtlikul päästel võiks olla mootorsõidukite taotlemisele erisus (PRIA); 
• Puudus on piirkonnas lihatöötlemise võimalustest, toodangu vääridamise võimalustest 

ehk siis nö tapamajast ja lihatööstusest. 
• Koduõppe võimaluste, õppetoa loomine? Seotud ka COVID-19´ga.  

 
Sauga: 

• Vajalik kogukondlike algatuste tugev toetamine- mänguväljakud, spordiplatsid, 
külaplatsid, kogukonnaköögid jms. Täna uuselamurajoonide inimesed käivad suhteliselt 
vähe läbi ja kogukonnad kui niisugused praktiliselt puuduvad. Oluline kitsaskoht hea 
elukeskkonna loomise seisukohast aga ka näiteks turvalisuse mõttes loodusõnnetuste, 
sõja jms korral. 

• Uusarenduste elurikkuse suurendamine, kõik ei pea olema ilmtingimata madalmuru 
vaheldunud majadega; 



• Kogukonna turvalisus, lahti mõtestada? Näiteks kogukonnakeldrite rajamine; 
• Üritustel tuua rohepöörde mõttes sorteerimine ja ühekordsete nõude vähendamine sisse. 

KOV oleks valmis olema taotleja, et ürituste korraldajatele kasutada andmiseks oleks 
olemas näiteks sorteerimiseks vajalik konteineripark; 

• Avalike hoonete keskkonnajalajälje vähendamine. Tark hoonete kliima/energia 
juhtimine. 

 
Audru: 

• Peamine rõhk peaks olema projektidel, mis toetavad ressurssi kokkuhoidu. 
 
Kihnu: 

• Vajalik oleks saarele kohaliku toidu pakkumiseks/tootmiseks rajada tapatuba. Täna tuleks 
selle teenuse saamiseks minna loomakasvatajal mandrile, mis ei ole ratsionaalne.  

• Väike pagaritöökoda jms, mis ei tee kohalikku Kihnu leiba jms mida on juba väga palju, 
vaid lihtsalt kohalikku ja kohalikule toitu! Samuti Väike Meierei vms.  

• RR aktiivne turundamine kaluriga merele jms, et need teenused ka reaalselt tööle saada. 
Näiteks teha selleks mitmeaastane ühisprojekt.  

• Pärandkultuuri säilitamisega seotud projektid peaks olema sama eelistatud kui 
rohepöörde projektid, kulude vähendamise projektid jms, sh pärandkultuuri lugude 
säilitamine ja loomine, videod jne. 

• Piirkonnas on äärmiselt vajalik teemaparkide arendamine jms tegevus turismihooaja 
pikendamiseks ja turismiteenuste laiendamiseks; 

• Abikõlblik periood võiks alata taotluse esitamisest! (PRIA); 
• RR-iga saaks luua kohalikude toodete infostendid (mis reklaamiks, tooks välja tooteid, 

mis on tehtud selles piirkonnas). 
 
 
 


